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SLOVO STAROSTY

Zdravím vás při čtení našeho zimního zpravodaje. Opět vám 
nejdříve popíši práci našeho úřadu za poslední kvartál tohoto roku. 

Dobrou zprávou je, že nám Ministerstvo pro místní rozvoj schválilo 
dotaci na obnovu místních komunikací, ve výši padesáti procent 
uznatelných nákladů. Samotná oprava již proběhla a nyní nás čeká 
administrace spojená s vyúčtováním a závěrečným vyhodnocením. 

Dotace od Státního fondu životního prostředí na kompostéry a 
štěpkovač je již vyplacena ve výši 82 % uznatelných nákladů. Celkové 
náklady na pořízení 360 kusů kompostérů a jednoho štěpkovače byly 
2.528.000,Kč, 82 % dotace od SFŽP tedy činí 2.073 000, Kč. Kompostéry i 
štěpkovač jsme během měsíce října převzali od společnosti Synpro s.r.o., 
která vyhrála veřejnou zakázku. Kompostéry jsou určeny do každé 
domácnosti zdarma. Již byly uskutečněny dva vydávací dny a další jsou 
plánovány v březnu 2024. V případě zájmu bude umožněno poskytnout do 
jedné domácnosti kompostéry dva. Záměrem obce je využívat štěpkovač 
nejen pro štěpkování keřů a větví z veřejné zeleně, ale také pro zpracování 
větví a keřů z vašich zahrad. Bližší informace zveřejníme začátkem jarních 
měsíců.

V létě proběhla veřejná zakázka na zhotovitele inženýrských sítí pro 
nově budované stavební pozemky v lokalitě před hřbitovem (Hujíkova 
zahrada). Veřejnou zakázku vyhrála společnost Vejtsa s.r.o. za cenu 6 250 
000, Kč včetně DPH. Vítězná cena je velmi přijatelná, a to z důvodu, že 
předpokládaný rozpočet na tuto akci byl 11 500 000, Kč včetně DPH. 
Samotná stavba bude zahájena začátkem roku 2024, dle klimatických 
podmínek. 

V měsíci listopadu jsme vyhlásili další veřejnou zakázku na 
zhotovitele inženýrských sítí pro nově budované stavební pozemky v 
lokalitě za hřbitovem. Vítěze a cenu zakázky budeme znát koncem 
letošního roku.

V třetí lokalitě pro nové stavební pozemky, a to u hřiště, bylo již 
vydáno stavební povolení na vybudování prodloužení vodovodního řadu. 
Nyní probíhají přípravy na podání VZ pro tuto akci.

V pondělí 11. 12. 2023 zastupitelstvo obce schválilo rozpočet obce 
pro rok 2024. Celý rozpočet naleznete uvnitř zpravodaje.

V měsíci listopadu proběhly již tradiční Babské hody. K tanci a 
poslechu hrála kapela Túfaranka ze Šakvic. Krojované vlasatické ženy si 
pro nás připravily kromě tradičního nástupu i večerní překvapení. Martinské 
období bylo zakončeno ochutnávkou letošních mladých vín, kterou pořádal 
spolek Vinaři z Vlasatic. První adventní neděle byla zahájena Barokním 
koncertem a následným jarmarkem s rozsvěcením vánočního stromu. Děti z 
naší školy a školky potěšily všechny přítomné svým připraveným 
vystoupením pod rozsvíceným stromem. SDH Vlasatice, jako každý rok, 
připravilo pro velké i malé Rojení čertů. Akce se opět zúčastnilo velké 
množství diváků a dětí, kteří ochutnali svařák připravený našim Klubem 
důchodců. Závěr akce byl zpestřen připraveným ohňostrojem.

Přeji vám poklidné prožití našeho největšího svátku ve společnosti 
vašich nejbližších.

Pavel Procházka
starosta obce
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Přítomni:
•    Členové ZO
     Pavel Procházka
 Bc. Marek Sendler
 Josef Lakatoš DiS.
 MUDr. Šimon Ondruš Ph.D.
 Ing. Vojtěch Šíp CSc.
 Jan Magal
     Karel Valenta

•     Zapisovatelka:
 Michaela Sendlerová

Zasedání bylo zahájeno v 17:03 hod.

Bod č. 1 

Zahájení, jmenování zapisovatele a 
ověřovatele zápisu

VIII. zasedání zastupitelstva obce Vlasatice 
zahájil pan starosta. Představil přítomné členy ZO.

Určil zapisovatelku: Michaelu Sendlerovou.

Určil ověřovatele zápisu: Jana Magala,
Ing. Vojtěcha Šípa CSc.

Hlasováno: 7/0/0

Usnesení:
Zastupitelstvo obce

schvaluje zapisovatele a ověřovatele zápisu.

Dále pan starosta konstatoval, že zápis z 
předchozího zasedání zastupitelstva byl ověřen, 
námitky proti němu nebyly podány a je vyložen k 
nahlédnutí v kanceláři starosty. 

Zastupitelstvo obce je usnášení schopné.

Hlasování je vždy uváděno v pořadí: 
pro – proti – zdržel se.

Program VIII. zasedání Zastupitelstva

  1. Zahájení, jmenování zapisovatele a ověřovatelů
      zápisu
  2. Schválení programu
  3. Prezentace projektu „Vysokorychlostní tratě
      Brno –Znojmo“
  4. Odpisový plán obce za rok 2023
  5. Pověření starosty k provádění rozpočtových opatření
      pro rok 2024
  6. Plán inventur a inventarizační komise obce za rok
      2023

  7. Střednědobý výhled obce na období 20252026
  8. Dotace z rozpočtu obce na rok 2024
  9. Solidární systém financování ORP Pohořelice 2024
10. Ceník obce pro rok 2024
11. Rozpočet obce pro rok 2024
12. Rozpočtová opatření
13. Schválení obecně závazných vyhlášek
14. Schválení navýšení příspěvku PO ZŠ a MŠ Vlasatice
      pro rok 2023
15. Schválení dodatku č. 1 k Veřejnoprávní smlouvě o 
      výkonu přenesené působnosti na úseku agendy 
      přestupků
16. Schválení dodatku č. 3/00283711/Ju ke smlouvě o 
      provozování vodního díla pro veřejnou potřebu
17. Schválení smlouvy o bezúplatném převodu 
      vlastnického práva k nemovité věci UZSVM/BBV/
      8531/2023BBVM
18. Prodej pozemku parc. č. 589/17 v k.ú. Nová Ves u 
      Pohořelic o výměře 1125 m2 
19. Žádosti
20. Různé, diskuse, závěr

Bod č. 2

Schválení programu

Pan starosta přednesl znění programu, 
navrhl přidat nový bod do programu, a to bod   
informování občanů společností FirstFarms 
Granero s. r. o.. Tento bod bude přidán za bod č. 3.

Hlasováno: 7/0/0

Usnesení:
Zastupitelstvo obce

schvaluje program se zařazením nového 
bodu, jak navrhl pan starosta.

Bod č. 3

Prezentace projektu „Vysokorychlostní 
tratě Brno – Znojmo“

Pan starosta přivítal a představil zástupce 
jihomoravského kraje, správy železnic a 
společnosti Kordis JMK. Slova se ujal Mgr. 
Maleček, zástupce jihomoravského kraje, hovořil o 
zásadách rozvoje územního plánování JMK. Po 
změně územního plánování lze začít projektovat 
VRT (vysokorychlostní trať). Slovo předal zástupci 
správy železnic Ing. Křemenovi, který přítomným 
představil studii proveditelnosti železničního 
spojení Brno – Znojmo.  

Byl podán dotaz, proč nová trať na Znojmo 
nekopíruje stávající silnici pro motorová vozidla. 
Pan Ing. Křemen odpovídal, že nová trať bude 
budována, jako vysokorychlostní trať, doba 
dojezdu Znojmo – Brno má být 25 minut, proto 
byla navržena, tak, aby splňovala požadavky na 
rychlost, ale i na ekonomické náklady. Přestupní 
terminál, který budou moci občané Vlasatic využít 
je navržen v Pohořelicích. 

Probíhá diskuse.
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Bod č. 4

Informování občanů společností FirstFarms 
Granero s. r. o. 

Zařazení tohoto bodu bylo schváleno při 
schvalování programu.

Pan starosta přivítal zástupce společnosti 
FirstFarms Granero s. r. o. a předal slovo panu 
Jiřímu Škrabalovi, který informoval občany o 
nových postupech, které využívají pro snížení 
zápachu z farmy prasat. Z technických důvodů 
nelze využít navýšení filtrů ani zvýšení komínů. 
Farma začala přidávat do kejdy bakterie, které 
snižují zápach čpavku, dále do krmiva přidávají 
příměsi, které také mají snížit zápach. Farma 
zvažuje i variantu výsadby větrolamu, z tohoto 
důvodu oslovila zahradního architekta a také jedná 
s hydrometeorologickým ústavem, který 
vypracovává větrnou růžici proudění větru, aby 
výsadba nových stromu byla co nejefektivnější. 
Probíhá diskuse. 

18:35 hodin byla vyhlášena 10minutová přestávka

Bod č. 5

Odpisový plán obce na rok 2023

Pan starosta oznámil, že obec v tomto roce 
pořídila nový dlouhodobý majetek, který se od 
zařazení do majetku začíná odepisovat, a proto je 
potřeba schválit nový odpisový plán.

Hlasováno: 7/0/0

Usnesení 2023/8/1:
Zastupitelstvo obce 

schvaluje odpisový plán obce Vlasatice za 
rok 2023

Příloha: odpisový plán

Bod č. 6

Pověření starosty k provádění 
rozpočtových opatření pro rok 2023.       

     Pan starosta přednesl návrh schválení provádět 
rozpočtová opatření starostou pro rok 2024.

Hlasováno:7/0/0

Usnesení 2023/8/2:
Zastupitelstvo obce 

ustanovuje v souladu s § 102 odst. 2 písm. 
a) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní 
zřízení), ve znění pozdějších předpisů, kompetenci 
starosty obce k provádění rozpočtových opatření 
na straně příjmů, výdajů a financování, a to bez 
omezení finanční částky pro kalendářní rok 2024.

Rozpočtová opatření prováděná starostou 
obce budou na nejbližším zasedání zastupitelstva 
obce předložena zastupitelstvu na vědomí se 
stručným odůvodněním (odůvodnění lze na 
zasedání podat ústně). Změny rozpočtu, kdy 
nedochází k překročení kompetence stanovené 
zastupitelstvem obce v podobě Změn rozpisu 
rozpočtu budou schváleny v kompetenci starosty, 
nebudou předkládány na vědomí zastupitelstvu.

Bod č. 7

Plán inventur a inventarizační komise obce 
za rok 2023

Pan starosta přednesl inventarizační plán a 
nabídl přítomným možnost stát se členy 
inventarizační komise. Této možnosti nikdo z 
přítomných nevyužil, a proto navrhl předsedu a 
členy inventarizační komise, a to:

Předseda: Bc. Marek Sendler
Člen:     Michaela Sendlerová
Člen:     Ing. Iva Nováková

Hlasováno: 7/0/0

Usnesení 2023/8/3:
Zastupitelstvo obce 

schvaluje plán inventur pro rok 2023 
inventarizační komisi ve složení:

Předseda: Bc. Marek Sendler
Člen:     Michaela Sendlerová
Člen:     Ing. Iva Nováková

Příloha: plán inventur

Bod č.8

Střednědobý výhled obce na období 2025
2026

     Pan starosta představil návrh střednědobého 
výhledu obce pro období 20252026.

Hlasováno:7/0/0

Usnesení 2023/8/4:
Zastupitelstvo obce 

schvaluje střednědobý výhled obce 
Vlasatice na roky 20252026, tak jak byl zveřejněn.

Příloha: návrh střednědobého výhledu 

Bod č. 9

Dotace z rozpočtu obce na rok 2024

Pan starosta přednesl žádosti spolků o výši 
poskytnuté dotace z rozpočtu obce a navrhl výši 
dotace pro schválení v zastupitelstvu. 

žádost schváleno hlasováno

Středisko volného času Pohořelice, PO 
10.000, 10.000,Kč    

7/0/0

TJ Start Vlasatice, z.s.
 150.000, 150.000,Kč    

7/0/0

Římskokatolická farnost Vlasatice
100.000, 100.000,Kč     

7/0/0 

Klub důchodců Vlasatice,z.s
25.000, 25.000,Kč    

7/0/0  
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žádost schváleno hlasováno

Rybářský spolek Vlasatice
25.000, 25.000,Kč    

7/0/0 

Sbor dobrovolných hasičů Vlasatice
100.000, 60.000,Kč     

5/0/2
zdržel se: J. Magal, K. Valenta

Pavlína Kratochvílová dipl. um
18.000, 10.000,Kč    

7/0/0 

Myslivecký spolek Vlasatice
25.000, 25.000,Kč    

7/0/0

Vinaři z Vlasatic, z.s.
25.000, 25.000,Kč     

5/0/2 
zdržel se: Bc. M. Sendler, Ing. V. Šíp CSc.

Usnesení 2023/8/5:
Zastupitelstvo obce 

schvaluje přidělení finanční dotace z 
rozpočtu obce Vlasatice na rok 2024:   
        
Středisko volného času Pohořelice   10.000,Kč

TJ Start Vlasatice, z.s., 150.000,Kč

Římskokatolická farnost Vlasatice 100.000,Kč

Klub důchodců Vlasatice,z.s   25.000,Kč

Rybářský spolek Vlasatice   25.000,Kč

Sbor dobrovolných hasičů Vlasatice   60.000,Kč

Pavlína Kratochvílová dipl. um   10.000,Kč

Myslivecký spolek Vlasatice   25.000,Kč

Vinaři z Vlasatic z.s.   25.000,Kč

Příloha: žádosti

Bod č. 10

Solidární systém financování ORP 
Pohořelice 2024

Pan starosta seznámil přítomné s 
dosavadní kladnou spoluprací zapojených obcí a 
subjektů do sociální sítě a doporučil pokračovat v 
zapojení obce i pro rok 2024.

Hlasováno: 7/0/0

Usnesení 2022/5/6:
Zastupitelstvo obce 

schvaluje Smlouvu o příspěvku ve věci 
spolufinancování sociálních služeb v síti ORP 
Pohořelice pro rok 2024. Příspěvek obce Vlasatice 
pro rok 2024 činí 81 402, Kč.

Bod č. 11

Ceník obce pro rok 2024

Pan starosta seznámil přítomné s novým 
ceníkem. Oznámil, že se navyšuje cena za stočné, 
a to na částku 72, Kč/1 m3 včetně DPH.

Hlasováno: 7/0/0

Usnesení 2023/8/7:
Zastupitelstvo obce 

schvaluje Ceník obce Vlasatice pro rok 
2024, platný od 1. 1. 2024.

Příloha: návrh ceníku

Bod č. 12 

Rozpočet obce na rok 2024

Pan starosta přednesl návrh rozpočtu obce 
pro rok 2024. Od přítomných nevzešly žádné 
dotazy k návrhu rozpočtu.

Hlasováno: 7/0/0

Usnesení 2023/8/8:
Zastupitelstvo obce 

schvaluje rozpočet obce Vlasatice pro rok 
2024, tak jak byl zveřejněn na úřední desce obce 
Vlasatice.

Závazný ukazatel paragraf.

Příloha: návrh rozpočtu obce na rok 2024

Bod č. 13 

Rozpočtová opatření

Pan starosta informoval o rozpočtových 
opatřeních č. 10–13.

Hlasováno: //

Usnesení 2023/8/9:
Zastupitelstvo obce 

bere na vědomí rozpočtová opatření č. 10, 
11, 12, 13.

Příloha: rozpočtová opatření

Bod č. 14 

Schválení obecně závazných vyhlášek

Pan starosta oznámil přítomným, že byly 
vypracovány nové obecně závazné vyhlášky, a to 
z důvodu legislativních změn. Poplatky v OZV 
zůstávají beze změn. Dále sdělil, že se bude o 
každé vyhlášce hlasovat samostatně.

 obecně závazná vyhláška obce Vlasatice o 
místním poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství

Hlasováno: 7/0/0
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 obecně závazná vyhláška obce Vlasatice o 
místním poplatku ze psů

    Hlasováno: 7/0/0

 obecně závazná vyhláška obce Vlasatice o 
místním poplatku za užívání veřejného prostranství

    Hlasováno: 7/0/0

 obecně závazná vyhláška obce Vlasatice o 
nočním klidu

    Hlasováno: 7/0/0

 obecně závaznou vyhlášku obce Vlasatice, 
kterou se stanovují pravidla pro volný pohyb psů 
na veřejném prostranství v obci Vlasatice

    Hlasováno: 7/0/0

Usnesení 2023/8/10:
Zastupitelstvo obce
 
schvaluje
 
 obecně závaznou vyhlášku obce Vlasatice o 
místním poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství

 obecně závaznou vyhlášku obce Vlasatice o 
místním poplatku ze psů

 obecně závaznou vyhlášku obce Vlasatice o 
místním poplatku za užívání veřejného prostranství

 obecně závaznou vyhlášku obce Vlasatice o 
nočním klidu

 obecně závaznou vyhlášku obce Vlasatice, 
kterou se stanovují pravidla pro volný pohyb psů 
na veřejném prostranství v obci Vlasatice

Příloha: návrhy vyhlášek

Bod č. 15 

Schválení navýšení příspěvku PO ZŠ a MŠ 
Vlasatice pro rok 2023

Pan starosta přečetl žádost paní ředitelky o 
navýšení provozního příspěvku pro základní a 
mateřskou školu pro letošní rok.

    Hlasováno: 7/0/0

Usnesení 2023/8/11:
Zastupitelstvo obce 

schvaluje navýšení příspěvku pro rok 2023 
PO ZŠ a MŠ Vlasatice ve výši 500 000, Kč

Příloha: žádost

Bod č. 16 

Schválení dodatku č. 1 k Veřejnoprávní 
smlouvě o výkonu přenesené působnosti 

na úseku agendy přestupků

Pan starosta přečetl znění dodatku č. 1. 
Vysvětlil, že obec Vlasatice nemá zřízenou 
přestupkovou komisi, tuto činnost za nás vykonává 
město Pohořelice, úsek agendy přestupků. 

Hlasováno: 7/0/0

Usnesení 2023/8/12:
Zastupitelstvo obce 

schvaluje Dodatek č. 1 k veřejnoprávní 
smlouvě o výkonu přenesené působnosti na úseku 
agendy přestupků, a to mezi Obcí Vlasatice a 
Městem Pohořelice.

Příloha: dodatek č. 1

Bod č. 17 

Schválení dodatku č. 3/00283711/Ju ke 
smlouvě o provozování vodního díla pro 

veřejnou potřebu

Pan starosta přečetl znění dodatku č. 3. 
Oznámil, že se jedná o předání provozování nové 
části vodovodního řadu v délce 29 m, kterou obec 
získala na základě darovací smlouvy. Provozování 
bude zajišťovat společnost VaK Břeclav.

    Hlasováno: 7/0/0

Usnesení 2023/8/13:
Zastupitelstvo obce 

schvaluje Dodatek č. 3/00283711/Ju ke 
smlouvě o provozování vodního díla pro veřejnou 
potřebu – vodovodu č. 3/2008 ze dne 29.7.2008 ve 
znění dodatku č.1 a č.2, a to mezi obcí Vlasatice a 
společností Vodovody a kanalizace Břeclav, a.s.

Příloha: dodatek č. 3

Bod č. 18 

Schválení smlouvy o bezúplatném převodu 
vlastnického práva k nemovité věci UZSVM/

BBV/8531/2023BBVM

Pan starosta přečetl znění smlouvy o 
bezúplatném převodu pozemku parc. č. 5140/159 
v k. ú. Vlasatice o výměře 16 m2. Oznámil, že se 
jedná o narovnání vztahů. 

    Hlasováno: 7/0/0

Usnesení 2023/8/14:
Zastupitelstvo obce 

schvaluje Smlouvu o bezúplatném převodu 
vlastnického práva k nemovité věci č. UZSVM/BBV/
8531/2023BBVM, a to mezi Obcí Vlasatice a 
Českou republikou – Úřad pro zastupování státu 
ve věcech majetkových.

Příloha: smlouva
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Bod č. 19 

Prodej pozemku parc. č. 589/17 v k. ú. Nová 
ves u Pohořelic o výměře 1125 m2

Pan starosta opětovně přečetl žádost 
Rybníkářství Pohořelice o odkup pozemku parc. č. 
589/17 v k.ú. Nová Ves ve vlastnictví obce. Dále 
oznámil, že záměr byl řádně zveřejněn.

Byl podán dotaz, zda obec řešila možnost 
směny tohoto pozemku. Odpovídal pan starosta: 
směna pozemku řešena nebyla.

Hlasováno: 5/1/1
proti: J. Lakatoš

zdržel se: MUDr. Š. Ondruš

Usnesení 2023/8/15:
Zastupitelstvo obce 

schvaluje prodej nemovité věci ve vlastnictví 
obce a to: pozemek parc. č. 589/17 – trvalý travní 
porost o výměře 1125 m2 v k. ú. Nová Ves u 
Pohořelic zapsaného až dosud mj. na LV č. 310 
pro katastrální území Nová Ves u Pohořelic, obec 
Pohořelice, u Katastrálního úřadu pro 
Jihomoravský kraj, Katastrální pracoviště Brno
venkov, a to společnosti Rybníkářství Pohořelice 
a.s. Vídeňská 717, Pohořelice 691 23, IČO: 
46961062, za cenu 254,11,Kč/m2, celkem dle 
znaleckého posudku 286 000, Kč po zaokrouhlení 
dle §50 zák. 151/1997 Sb., o oceňování majetku a 
o změně některých zákonů v platném znění a dle 
platných vyhlášek, a to  na základě znaleckého 
posudku ev. č. 5830032/23, vypracovaného Ing. 
Vladislavem Wicherekem, IČO: 13066820, 
Ječmínkova 2906/12 Brno.

Zastupitelstvo pověřuje starostu obce k 
podpisu kupní smlouvy, tato smlouva musí být 
uzavřena do 90 dní od schválení v ZO.

Příloha: žádost

Bod č. 20 

Žádosti 

Pan starosta přečetl žádost pana F. K. o 
odkup pozemku parc č. 5140/147 v k. ú. Vlasatice, 

který přímo navazuje na jeho zahradu.

    Hlasováno: 7/0/0

Usnesení 2023/8/16:
Zastupitelstvo obce
 

schvaluje záměr prodeje pozemku parc.č. 
5140/147, zahrada o výměře 83 m2 v k.ú. 
Vlasatice. Záměr o prodeji bude zveřejněn po 
vypracování znaleckého posudku, který uhradí 
žadatel.

Příloha: žádost

Bod č. 21 

Různé, diskuse, závěr 

* různé

Pan starosta přečetl děkovný dopis od Linky 
bezpečí. Obec Vlasatice každoročně přispívá 
Lince bezpečí částkou 5 000,Kč.

* diskuse, závěr

Pan starosta oznámil, že obec vyhlásila 
další veřejnou zakázku na zhotovitele 
inženýrských sítí pro nové stavební pozemky v 
lokalitě „za hřbitovem“.

 Byl podán dotaz na:

• zda jsou všechny domácnosti připojeny ke 
splaškové kanalizaci a zda je možné, že někdo své 
splaškové vody vypouští do kanalizace dešťové.

Odpovídal pan starosta: Některé 
nepřipojené domácnosti byly zkontrolovány 
odborem životního prostředí Pohořelice. Tento 
odbor neshledal u kontrolovaných domácností 
žádné pochybení. Dále probíhala diskuse.

VIII. zasedání zastupitelstva bylo ukončeno v 19:45 hod.

UPOZORNĚNÍ PRO OBČANY  ZMĚNA SVOZU ODPADU PROSINEC 2023

V SOBOTU 30. 12. 2023 BUDE STKO MIKULOV

MIMOŘÁDNĚ SVÁŽET BIO ODPAD, PLAST, PAPÍR.

UPOZORŇUJEME OBČANY, ŽE POPLATEK ZA STOČNÉ PRO ROK 2023 JE SPLATNÝ DO 31. 12. 2023.
POPLATEK LZE UHRADIT V HOTOVOSTI NA POKLADNĚ OBCE VLASATICE DO 22. 12. 2023

ANEBO BEZHOTOVOSTNÍM PŘEVODEM NA BANKOVNÍ ÚČET OBCE DO 31. 12. 2023.



www.vlasatice.cz

STRANA   ČÍSLO 4/23                                                                                      7

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU

VAK BŘECLAV PRACUJE NA VZNIKU NOVÉHO 
VODNÍHO ZDROJE V IVANI

Vrtné práce na vytvoření 29 průzkumných 
vrtů v těchto dnech dokončila společnost 
Vodovody a kanalizace Břeclav, a.s., která má na 
starosti zásobení pitnou vodou na Břeclavsku a v 
části Brnavenkova. Nové vrty budou tvořit nový 
vodní zdroj v Ivani, který pomůže řešit narůstající 
potřebu pitné vody na Pohořelicku. Na řadě jsou 
nyní čerpací zkoušky. V Ivani také vznikne nová 
úpravna vody.

„V regionu roste potřeba pitné vody a na její 
nadcházející možný nedostatek ukázal i model 
budoucího vývoje, který jsme nechali zpracovat. 
Proto jsme se pustili do realizace projektu v Ivani, 
který naši předchůdci připravovali už v 80. letech 
minulého století, kdy sucho ještě nebylo takovým 
tématem, jako je dnes. Přípravu uspíšil i problém s 
dusičnany, které nám výrazně vzrostly v 
nedalekém vodním zdroji v letech 2021 a 2022. 
Ivaň je v regionu naší společnosti prakticky 
poslední možností, kde můžeme podpovrchovou 
vodu nově získat,“ uvedl ředitel společnosti Milan 
Vojta. 

Po vrtných pracech nyní budou následovat 
krátkodobé a dlouhodobé čerpací zkoušky, které 
mají potvrdit nejen kvalitu jímané vody, ale také 
vydatnost nového vodního zdroje, který expertíza 
odhaduje na 30 – 50 l/s.

„Pokud zkoušky dobře dopadnou, budeme 
podnikat další kroky k vytvoření plnohodnotného 
vodního zdroje, především bude potřeba 
vybudovat v Ivani úpravnu vody, která bude teprve 
čtvrtou v rámci naší společnosti. Technologii by 
mělo být možné umístit do stávajících prostor naší 
čerpací stanice. Bolavých míst je v našem regionu 
víc, při jejich řešení ale půjdeme cestou 
rozšiřováním kapacit stávajících vodních zdrojů a 
zvětšováním kapacit vodojemů a přívodních řadů,“ 
dodal Vojta.

Náklady na hydrogeologický průzkum v 
Ivani přesáhly 6 mil. Kč, náklady na novou úpravnu 
vody a související stavby mají přesáhnout 100 mil. 
Kč, společnost VaK Břeclav se bude ucházet o 
dotační podporu.

UPOZORNĚNÍ VLASTNÍKŮM, UŽIVATELŮM 
NEMOVITOSTÍ (POZEMKŮ) NA POTŘEBU 
OŘEZU, ODSTRANĚNÍ

Vážení vlastníci a uživatelé pozemků,

dovolte, abychom vás upozornili na nutnost 
dodržení zákona č. 458/2000 Sb. (energetický 
zákon) a povinnosti, které z něj plynou.

Na základě tohoto zákona a dle platných 
norem (PNE 33 00006, PNE 33 3300, PNE 33 
3301, PNE 33 3302) vás žádáme o odstranění 
dřevin ohrožujících bezpečný a spolehlivý provoz 
elektrického distribučního zařízení.

Odstranění, prosíme, proveďte podle níže 
uvedeného výpisu z předpisů tak, aby byla 
dodržena maximální výška porostu.

Odstranění a ořez dřevin provádějte, 
prosím, průběžně.

Pro případné další informace volejte Nonstop linku 
EG.D 800 22 55 77, nebo navštivte www.egd.cz
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Svoje jubilea oslavili:

říjen 2023

      70. narozeniny   Špaček Stanislav
      75. narozeniny   Hrůzová Zdeňka
      80. narozeniny   Krábková Anna

listopad 2023

      75. narozeniny   Křivánek Josef
      80. narozeniny   Mlynáriková Ludmila

prosinec 2023

      70. narozeniny   Hahnová Dana

Pevné zdraví a dostatek životní pohody
všem oslavencům přeje redakce

Noví občánci:

v září 2023 jsme přivítali
Lukáš Sapoušek

Nejkrásnější ze všech dárků vkládá život do kočárků.

Blahopřejeme rodičům

Navždy nás opustili:

      v listopadu 2023

Matyšková Adolfka
Gröbner Jiří

           
Kdo v srdcích žije neumírá...

jubilea

MÍSTNÍ AKČNÍ PLÁN ROZVOJE VZDĚLÁVÁNÍ SO ORP 
POHOŘELICE III

Jelikož nadchází konec projektu MAP III 
Pohořelice (reg. č.: 
CZ.02.3.68/0.0/0.0/20_082/0023083) je vhodné si 
v rychlosti připomenout, co se během celého 
procesu událo. Projekt MAP III Pohořelice byl 
spuštěn minulý rok v srpnu a trvá až do konce 
letošního listopadu. Přestože tento projekt nebyl 
oproti předchozímu projektu (MAP II) aplikační, ale 
jen plánovací, pracovalo se alespoň na nových 
podobách klíčových dokumentů na další období a 
sdílela se zkušenost mezi zástupci škol. 

Na podzim roku 2022 se dvakrát sešly 
pracovní skupiny, které řešily silné a slabé stránky 
vzdělávání na území Pohořelicka. Následně se 
sešly ještě na přelomu února/března a v květnu 
2023, kdy řešily podobu akčních plánů, na základě 
vhodně zvolených priorit a cílů vycházejících právě 
z výsledků podzimních setkání. Naposledy se tyto 

skupiny sešly na podzim roku 2023, kdy společně 
zhodnotily projekt MAP III a zároveň se seznámily 
s nadcházejícím projektem MAP IV. 

Kromě pracovních skupin se v rámci 
realizace projektu MAP III uskutečnilo i dvoudenní 
setkání zástupců škol z MAP Pohořelice a MAP 
Židlochovice společně se zástupci z krajského 
akčního plánování (KAP) Jihomoravského kraje. 
Setkání proběhlo na konci března v Ostrožské 
Nové Vsi, kde byl pro zúčastněné nachystán 
bohatý program. Cílem této akce bylo neformální 
cestou navázat vazby mezi školami a zároveň 
inspirovat se nejen od sebe navzájem, ale i od 
místních škol z okolí Uherského Hradiště. 

Dobrou zprávou je, že po ukončení projektu 
MAP III lze očekávat realizaci nového projektu 
(MAP IV), který bude nabízet více 
implementačních aktivit v území. 

Ing. Marie Jílková
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LAMPIÓNOVÝ PRŮVOD

Poslední říjnový den Obec Vlasatice 
uspořádala lampiónový průvod. I když vládlo 
deštivé počasí, účast dětí i dospělých byla velká. 
Pro děti a rodiče byl připraven teplý čaj a špekáčky 
k opékání. Také nechyběly dýně, které si děti 
namalovaly a odnesly domů. Při lampiónovém 
průvodu čekalo na děti strašidelné překvapení a 
dvě stanoviště, kde musely najít písmenka ke 
strašidelnému heslu. 

zaměstnanci OÚ

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

Dne 2.12.2023 byli moji žáci Hudebního 
ateliéru v Pohořelicích vítat pět krásných miminek 
z obce Vlasatic. Do Vlasatic velmi rádi jezdíme, 
neboť zde mají hezky vyzdobenou obřadní síň a 
starosta nás vždy vřele uvítá. Snažím si s dětmi 
vždy připravit vhodné skladby, aby se neopakovaly 
a líbily se především našim dětem. Myslím, že se 
nám to daří. Děti si zahrály s velkou radostí na 
flétny, housle, klarinet a i na klavír, který mají v 
obřadní síni. Z vlasatickýh dětí nás zastupovala 
Karolínka Lakatošová, která hrála na klarinet 
ukolébavku od J. Brahmse. V průběhu 
slavnostního uvítání jsme vyslechli i slova pana 
starosty, která patřila zvláště rodičům malých 
občánků. Během tohoto obřadu byly rodičům nově 
narozených dětí předány dárky a nechyběla ani 
kytička pro každou maminku. V závěru obřadu si 
všichni děti zazpívaly vánoční koledu Jak jsi 
krásné neviňátko. Poté byly děti i mile pohoštěny a 
obdarovány malou pozorností. Chtěla bych 
poděkovat vedení obce za možnost vystupování a 
hraní na této akci, kde se mohou tak žáci učit 
rozvíjet své hudební schopnosti. Malým občánkům 
přejeme hodně zdraví a spokojených chvil do 
života.

Za Hudební ateliér Pavlína Kratochvílová

OCHUTNÁVKA MLADÝCH VÍN

Jak již každoročně i letos 
proběhla Ochutnávka mladých 

vín na sále obecního úřadu.
Letos bylo k ochutnání 89 vzorků mladých 

vín, z toho 13 červných a 7 vín rosé. 
Letošní vína mají potenciál se stát 

vynikajícím ročníkem, díky příznivým podmínkám 
na podzim, kdy bylo dostatek slunce a méně 
sychravých dní. Co se týká sklizně, tak hrozny byly 
většinou v perfektní kvalitě a vyzrálosti. Kdo si 
nepohlídal cukernatost, sbíral i při výběrech z 
hroznů, což se podepíše na obsahu alkoholu v 
konečném víně. Úroda tedy byla věsměs kvalitní, 
ale na množství jsme se dostali v průměru na 40% 
běžné sklizně, což bylo způsobeno velkým suchem 
v srpnu a zasycháním bobulí. 

Ale každý ročník je jedinečný, tak uvidíme 
jaké se nám vinařům podaří s tímto materiálem 
vyrobit víno. Uvidíme na výstavě vín na Bílou 
sobotu.

Přejem příjemné prožití vánočních svátků a 
Šťastný nový rok.

za vinařský spolek
Marek Sendler
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FARNOST VLASATICE

Milí přátelé,
Letos je to 800 let! Osm set let od ztvárnění 

prvního betléma. Stalo se to v Itálii. Zde žil známý 
světec František z Assisi. Ten asi čtrnáct dní před 
Vánocemi roku 1223 vyslovil přání, aby na 
slavnost Narození Páně, kterou měl oslavit u 
města Greccia, připravili jesle se senem a k nim 
postavili volka a osla. Aby tak mohl svýma očima 
vidět hořkou nouzi, kterou malý Ježíš musel 
snášet. Při slavné vánoční mši pak světec spatřil v 
dosud prázdných jesličkách chlapečka. Na tom 
místě byl později postaven kostel. Způsob 
ztvárnění betlémské události se rozšířil a stal se 
vánoční tradicí po celém světě.

Náš papež František k tomu říká: 
Podivuhodné znamení vánočních jesliček, tak 
drahých křesťanskému lidu, stále budí úžas a 
obdiv. Znázornění události Ježíšova narození je 
jednoduchým a radostným zvěstováním tajemství 
vtělení Božího Syna. Jesličky jsou totiž jakýmsi 
živým evangeliem, kterým překypují stránky Písma 
svatého. Když rozjímáme o Narození Páně, jsme 
zváni vydat se duchovně na cestu, přitahováni 
pokorou Toho, který se stal člověkem, aby se s 
každým člověkem setkal. Zjišťujeme, že nás miluje 
do té míry, že se s námi sjednocuje, abychom se 
také my mohli sjednotit s Ním.

Co se týká našeho kostela ve Vlasaticích, v 
letošním roce byly prováděny práce v interiéru 
kostela. Týkaly se zvlhlých a strávených omítek 
nad podlahou, které byly osekány. Památková 
péče před těmito pracemi ale ještě stanovila 
odborný průzkum omítek. Ten neodhalil žádné 
vzácné fresky, ale na mnoha místech zachované 
původní omítky, které mají zůstat na místě. 
Osekání omítek bylo proto provedeno v různých 
úrovních, jak to dovoloval průzkum. Kromě toho 
byla u stěn po celém obvodu kostela proříznuta 
podlaha a vysypána kačírkem. Než se přistoupí k 
novému omítnutí, zdivo bude zatím vysychat. Chtěl 
bych tímto také poděkovat obci za finanční pomoc 
na obnově kostela.

Přeji vám vše dobré ke konci tohoto roku i 
roku nového, abychom slavením vánočních svátků 
byli obdarováni, a také bych vás chtěl pozvat k 
našemu kostelnímu betlému. Snažíme se 
uchovávat Ježíše ve svém životě po celý rok. 

Za místní farnost
Martin Kohoutek, farář

ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU

Adventní čas jsme tradičně zahájili 
rozsvícením vánočního stromu, který byl nově 
ozdoben a nasvícen, v parku u kostela. Děti 
Základní a Mateřské školy u rozsvíceného 
vánočního stromu všem zúčastněným zazpívaly 
vánoční písničky a přednesly básničky.  Již 
tradičně byl u této příležitosti připraven malý 
vánoční jarmark, kde mimo jiné nabízela ZŠ a MŠ 
Vlasatice výrobky žáků a dětí. Nechybělo svařené 
víno, čaj a v letošním roce jsme mohli ochutnat i 
uzenou cigáru. Obec Vlasatice děkuje všem, kteří 
se organizačně podíleli na uspořádání této již 
tradiční akce. 

zaměstnanci OÚ
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BAROKNÍ KONCERT

Blížící se čas adventní přináší předvánoční 
atmosféru. S tím je u mnohých lidí spojena nejen 
zvýšená aktivita nakupování a organizování – ještě 
toto musím a tamto nesmím zapomenout a tohle 
udělat. A u jiných zase přichází situace opačná – 
nastává čas zklidnění a zamyšlení, přicházejí 
různé inspirace co by se mohlo v čase 
předvánočním. Tak přišel i nápad zahájit letošní 
čas adventní barokním koncertem, následně 
vánočním jarmarkem a společným rozsvícením 
vánočního stromu obce.

Svět hudby je různorodý a bohatý, a tak 
úvaha poslechnout si několik skladeb klasiků se 
jevila pozitivně. Skladby B. Marcella, C. F. Abela, 
H. I. Bibera, J. S. Bacha a G. P. Telemanna v 
podání zkušených hudebních virtuozů Žanetou 
Bartovou na cembalo a Janem Škrdlíkem na 
violoncello a osobní účast posluchačů bylo 
základem  kvalitního hudebního zážitku a možnosti 
prožití barokní hudby jinak než z produkce 
klasickými médii. Věřím, že si účastníci z koncertu 
odnesli příjemný zážitek a nepovažují tu cca 
hodinku za promarněný čas. Kdo z nás ví, jak 
vypadá a zní hudební nástroj cembalo? A bylo 
velmi příjemné, když po ukončení koncertu nám 
ještě Žaneta trochu více pověděla o historii 
cembala i principu hry na tento hudební nástroj a 
mohli jsme si ho z blízka očima ošahat.

Na závěr bych rád upřímně poděkoval jak 
všem, kteří přišli, tak všem pracovníkům OÚ, kteří 
se podíleli na organizaci a přípravě koncertu a 
Marku Sendlerovi za vinné osvěžení pro dospělé 
návštěvníky.

      Vojta šíp

CHOVATELÉ V NAŠÍ OBCI

Nejen spolky žije naše obec ale i 
chovatelstvím. V naši obci jsou chovatelé, jak 
mladí tak i starší. Někteří jsou organizovaní, jiní 
chovají zvířata jen tak pro radost a o těch se neví. 
O kterých ale víme, je například mladá chovatelka 
drůbeže Klárka Tulisová, dalším mladým 
chovatelem je Jan Magal ml., který chová okrasné 
holuby. K těm starším patří Miroslav Fila. Tito 
chovatelé letos dosáhli obrovských úspěchů na 
celostátní úrovni. Klárka sklidila na celostátní 
výstavě v Lysé nad Labem velký úspěch. Kde 
získala čestnou cenu, mistra a dále vítěze 
plemene a celkového šampiona za slepice 
Australky černé. Jan posbíral mnoho čestných cen 
na okresních výstavách, a to nejcennější na druhé 
největší výstavě Brněnské Morávii, kde získal 
čestnou cenu a pohár pro mladého chovatele za 
kolekci holubů Lahore černý. Úspěchů dosáhl i 
Miroslav za holuba Italský racek, kde se stal 
šampionem Jihomoravského kraje. Klárka je 
organizovaná u ČSCH v Branišovice, Jan s 
Mirkem u českého svazu chovatelů Znojmo
Přímětice. 

Tímto bych chtěl poděkovat za reprezentaci 
naší obce.  A popřát mnoho chovatelských 
úspěchů v roce 2024.

Jan Magal
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TJ START VLASATICE

Ohlédnutí za uplynulé období letošního roku
Podzimní část 2023

Vážení příznivci fotbalu, je konec podzimní 
sezóny 2023/2024, tak mi dovolte pár slov jako 
shrnutí této sezóny. V tabulce se umístilo naše 
družstvo mužů na 8. místě, to je zhruba polovina 
tabulky, což není špatné umístění. Byly zápasy, ve 
kterých se nám dařilo, ale i ty které se moc 
nepovedly, ale né každý den je posvícením jak se 
říká. Věřím, že přes zimní pauzu si hráči 
odpočinou a výsledky se na jaře budou už jen 
zlepšovat. Nějaký ze zápasů byl trochu vyhrocený, 
ale i to k fotbalu patří, bez emocí to ani nejde při 
zápase a to jak ze strany diváků i ze strany hráčů. 

Našim nejmladším hráčům mladší a starší 
přípravky se velmi dařilo tuto sezónu, jelikož 
výborně trénují každý týden, tak se skvěle zlepšují 
a moc jim to jde. Starší přípravka se umístila na 
krásném 4. místě v tabulce a mladší přípravka se 
umístila na hezkém 9. místě, což je taky rozhodně 
skvělé. Jsme rádi, že to děti stále baví a vidíme, 
jak se snaží a pořád zlepšují. 

Na závěr bych chtěla poděkovat všem 
hráčům, trenérům, členům TJ Start a také 
obecnímu úřadu za podporu a pomoc na chod TJ 
Start. Ještě největší poděkování patří hlavně 
divákům, že nás stále podporují a na zápasy všech 
družstev chodí, i když né vždy se daří.

První mistrovské utkání mužů se uskuteční 
24.3.2024 v 15:00h ve Vedrovicích.
První utkání přípravek bude v dubnu, ale ještě není 
přesné datum.

Veselé prožití svátků vánočních a šťastný nový rok 
2024 přeje za TJ Start

Jitka Fuksová a Zdeněk Bém

MLÁDEŽNICKÝ FOTBAL VE VLASATICÍCH
– PODZIM 2023

V září 2023 jsme  rozehráli druhou sezónu  
naší mladší a starší přípravky  v Okresním 
přeboru  Břeclav. Odehráli jsme 11  soutěžních kol 
se střídavými úspěchy,  starší přípravka dokázala 
zvítězit v 7 soutěžních zápasech, mladší přípravka 
zvítězila ve 3 zápasech a jednou  remizovala. Po 
skončení podzimní  části  sezóny jsme od začátku 
listopadu 2023  účastníky zimního halového 
turnaje  mladších přípravek „ O pohár starosty 
obce  Žabčice“. Ze  6 soutěžných utkání jsme 
zatím 3 vyhráli a  jedno skončilo remízou, turnaj 
bude pokračovat do března 2024. Dne   9.12. jsme 
sehráli triangl  turnaj mladších přípravek  za účasti  
Pohořelic, Těšan a Vlasatic, který naše mladší 
přípravka vyhrála. Nejlepším střelcem turnaje byl  
hráč TJ Start Vlasatice Robert Hovořák. Velké 
poděkování patří našim trenérům Petrovi Waisovi 
a Jaroslavu Součkovi, kteří  se  dětem na 
trénincích a zápasech věnují. 

Rádi  bychom taky  poděkovali  všem 
rodičům za pomoc a úsilí, které vynakládají na 
účast  dětí na trénincích, zápasech a turnajích a 
hlavně dětem, které neúnavně bojují za  barvy 
našeho klubu.  

Byli bychom moc rádi, kdyby  se  k nám 
připojili  i další  děti,  kluci i holky ve věku 5 – 10 
let. Rádi je přivítáme v našich řadách.

Šimon Ondruš
TJ Start Vlasatice

ZNOJMO › 2023 A2B  ZNOJEMSKÉ PIVO III. TŘÍDA SKUPINA B
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BABSKÉ HODY

V listopadu se u nás ve Vlasaticích tradičně 
konaly Babské hody, letos už desátý ročník. 
Hodový den zahájily vlasatické ženy pochůzku 
obcí, která je spojená se zvaním spoluobčanů na 
hodovou zábavu. Hudebně je po celý den 
doprovázel harmonikář Petr Šarda ze Cvrčovic. 
Večerní zábavu zahájily krojované ženy hodovým 
pochodem a vrtěnou. K tanci a poslechu hrála celý 
večer kapela Túfaranka ze Šakvic. Kromě 
zahajovacího pochodu si stárky připravily také 
půlnoční překvapení a symbolickou tombolu.

Za vlasatické krojované ženy bychom chtěly 
poděkovat obci Vlasatice za spolupráci při 
organizaci akce, obsluze baru, fotografovi i všem 
ostatním, kteří se na hodech podíleli. Největší 
poděkování patří Vám, kteří jste nás podpořili a 
přišli si společně zatančit a pobavit se.

Těšíme se na Vás zase za rok!

Za vlasatické krojované ženy Lenka Hubáčková

        20
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ZŠ A MŠ VE VLASATICÍCH

Vážení čtenáři,

dny školního roku rychle běží, od záři jsme 
toho stihli opravdu hodně. Žáci reprezentovali 
školu na soutěžích Bezpečně v kybersvětě, 
Logická olympiáda, Přírodovědný klokan nebo 
Dějepisná olympiáda. Velmi rádi si žáci připomínají 
halloween, protože se mohou na svých 
přestrojeních vyřádit, stejně tak milují drakiádu a 
těší se na příchod sv. Mikuláše. 

Velmi činní jsou žáci v zájmových kroužcích 
pod vedením našich pedagogů. S výsledky jejich 
práce jste se jistě již setkali, měli jste např. 
možnost číst další číslo školního časopisu. 
Kroužek keramiky a výtvarný kroužek se podílel na 
výrobcích určených pro vánoční jarmark, který se 
konal při příležitosti rozsvěcování vánočního 
stromu. Mimořádné keramické dílničky navštívili s 
dětmi i rodiče, někteří žáci si zase oblíbili 
pravidelné odpolední setkávání ve školní knihovně. 
Exkurzí do archivu v Mikulově zpestřil svou činnost 
kroužek Historie našeho regionu a účastníci 
exkurze odsud dovezli velice pěkné fotografie 
kronik a tisků, které se vážou přímo k historii obce 
Vlasatice. 

Rádi bychom poděkovali všem rodičům a 
přátelům školy, kteří se aktivně zapojili do dvou 
předvánočních výzev. Jednou z nich byla výzva 
Chci být ve školní knihovničce, kdy se rodiče 
rozhodli zakoupit a darovat školní knihovně knihu, 
čímž přispěli k rozvoji čtenářské gramotnosti žáků. 
Druhá výzva se týkala opuštěných pejsků a 
kočiček. Ve sbírce se nám sešlo velké množství 
krmiva, pamlsků a hraček, které jsme věnovali 
útulku Kociánka v Brně. 

Za děti MŠ, žáky ZŠ a zaměstnance školy 
Vám přejeme krásné Vánoce a úspěšný vstup do 
nového roku.

Alena Králová

        22
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ZPRÁVIČKY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY

Září vneslo do naší školky opět život v 
podobě 14 nových a 26 stávajících dětí. Z toho se 
do prvního ročníku ZŠ chystá 15 předškoláčků. 
Hned v říjnu, když se děti rozkoukaly, jsme pro ně 
a jejich rodiče připravili podzimní stezku. V blízkém 
okolí školky hledaly děti barevné fáborky a plnily 
přichystané úkoly. Putování zakončily na zahradě 
školky, kde tvořily výrobky z kaštanů. 

Jak už se u nás stalo tradicí, přijelo také 
divadlo Rolničky s představením o Krtkovi. S dětmi 
jsme se u něho hodně nasmáli. Až do začátku 
adventu jsme s předškoláky pilně trénovali vánoční 
koledy a básničky, abychom je přednesli u další 
tradiční akce – rozsvícení vánočního stromečku u 
kostela. Ale ani mladší děti nezahálely. Vyrábělo se 
a vyrábělo. Součástí akce byl totiž jarmark, na 
který jsme s dětmi zhotovili několik výrobků. 
Například jsme pekli perníčky a linecké cukroví 
nebo jsme vyráběli ozdoby ze samotvrdnoucí 
hmoty. Všem účastníkům moc děkujeme za 
návštěvu. Období podzimu se nám přehouplo do

období adventu, tudíž přípravy na Vánoce. Opět 
nás navštívil Mikuláš se svojí družinou, aby 
zhodnotili chování a práci dětí po celý rok. Každé z 
dětí dostalo od andílků velký balíček a Mikuláš 
nám slíbil, že příští rok zase přijde. Těšíme se.

Děti v prosinci také prověřily své znalosti v 
oblasti recyklace a třídění odpadu při akci s 
názvem Tonda obal. A co nevěděly, to se 
dozvěděly.

Do konce roku s dětmi ještě oslavíme 
Štědrý den, Vánoce připravíme také pro zvířátka v 
lese a přineseme jim nějaké dobroty. Poslední 
školkový den v tomto roce oslavíme jak jinak než 
silvestrem. 

V tuto chvíli už zbývá pár dní do vánočních 
svátků a my bychom vám rádi popřáli jejich klidné 
a radostné prožití. Touto cestou také děkujeme 
všem rodičům, přátelům školy, FirstFarms Granero 
s.r.o. za podporu, účast na akcích a přípravu 
Vánoc pro děti. 

Aneta Gajdošová
za kolektiv učitelek MŠ

                                                                                     23



ZPRAVODAJ OBCE VLASATICE

Zima 2023STRANA         24

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ
VLASATICE

www.sdhvlasatice.webnode.cz

Vážení čtenáři a příznivci hasičů.

Nejen hašení požárů je náplní práce 
dobrovolných hasičů. Je to též podílení se na 
kulturním a společenském dění v obci a asi tím 
nejdůležitějším je výchova malých hasičů. V 
letošním roce jste se s námi mohli potkat na 
Hasičském bále, Pálení čarodějnic, Gulášfestu, na 
naší soutěži a Rojení čertů. Jsme velice rádi, že se 
všechny naše akce setkávají s kladnou odezvou. 
Vše co děláme, by nebylo možné bez obrovského 
přispění obce, sponzorů, dobrovolníků a hlavně 
samotných členů, za což všem patří obrovské díky. 
Rádi bychom vám touto cestou chtěli popřát 
nádherné prožití vánočních svátků a do nového 
roku hlavně zdraví. 

Sbor dobrovolných hasičů Vlasatice

NAŠE HASIČATA

V pátek 15. prosince jsme si s dětmi již 
tradičně udělali vánoční přespávačku na zbrojnici. 
Ozdobili jsme si stromeček, připravili pódium a 
cvičili scénky na besídku pro rodiče, která 
proběhne těsně před Vánoci. O plná bříška se nám 
postarali rodiče jednoho z dětí, kterým tímto 
děkujeme. Druhý den po snídani a úklidu jsme se 
rozloučili. Dětem se tato dobrodružná akce velmi 
líbila. Je též vítaným zpestřením pro děti v rámci 
nezáživné podzimní a zimní přípravy.  Tato část 
roku není tak energická, protože neprobíhají 
soutěže v požárním útoku. V zimním období by 
mělo proběhnout několik soutěží ve vázání uzlů. 
Kromě soutěžních aktivit absolvují naše děti i 
teoretickou přípravu znalostí požární ochrany. Tato 
příprava probíhá většinou na zbrojnici.

Naši malí hasiči se v průběhu roku podílejí 
též na pořádání akcí sboru. Tímto bychom jim 
chtěli za jejich úsilí a píli poděkovat. 

ROJENÍ ČERTŮ 2023

Neodmyslitelnou součástí předvánočního 
času se stalo tradiční Rojení čertů 5. prosince. 
Počasí nám po několika letech u příprav přálo, a 
proto bylo vše hotovo s předstihem. Zima se letos 
ukázala v plné síle a vydatná vrstva sněhu 
umocňovala předvánoční atmosféru. V podvečer 
se sešli děti s rodiči u hasičské zbrojnice a 
netrpělivě očekávali příchod Mikuláše s anděly. 
Ještě před nimi však Lucifer vyhnal svoji chásku 
pekelníků, která hledala hříšníky mezi dětmi, které 
přišly. Žádné si však nevybrali na cestu do pekla, 
proto mohl přijít Mikuláš s anděly, který pekelnou 
chásku zahnal a všechny hodné děti odměnil. Pro 
zahřátí podávaly členky místního Klubu důchodců 
svařáček. Na závěr jsme se opět dočkali krásného 
ohňostroje. Těšíme se na příští rok. 

Děkujeme všem, kteří se podíleli na 
přípravě a realizaci, dále obci, Klubu důchodců a 
škole za zapůjčení aparatury. 

PLÁNOVANÉ AKCE NA ROK 2024

Hasičský bál
Pálení čarodějnic
Dětský den
Gulášfest
Soutěž v požárním sportu 
Rojení čertů

Děkujeme všem členům i nečlenům a 
samozřejmě našim dětem, kteří se aktivně podílejí 
na všech aktivitách sboru a odvádějí kus pořádné 
práce.

 Karel Valenta 
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STALO SE NEJEN V OKOLÍ
MarS

zdroj  www.policie.cz

PONIČIL FOTBALOVÝ TRÁVNÍK
Nepochopitelný pohled poskytl fotbalistům ze 
Zakřan, a nejen jim, zatím neznámý pachatel. Na 
jejich hrací ploše vytvořil šestačtyřicet obrazců ve 
tvaru trojcípé hvězdy. Takto pravděpodobně za 
použití šablony a velmi silné chemikálie dokonale 
poničil na více než polovině hřiště hýčkaný trávník. 
Fotbalisté si musí klást hned několik otázek. 
Jednak jakým způsobem, co nejrychleji a 
nejefektivněji, poničený trávník zrekonstruují. Tak, 
aby mohli na kvalitním hřišti dále trénovat a hrát 
mistrovská utkání. Hledají také důvody, co mohlo 
vandala vést k nezvykle zvláštnímu jednání. Řeší 
také otázku, jakým způsobem nahradí 
neočekávanou čtyřicetitisícovou škodu. Mnozí, s 
nemalým množstvím fantazie, za obrazci vidí 
možný vzkaz či zprávu mimozemské civilizace.

por. Bohumil Malášek, 15. září 2023

O SETKÁNÍ S POLICISTY NESTÁLI
Dva řidiče, kteří neměli za volantem co dělat, 
přistihli včera venkovští policisté. Jednoho spatřili v 
nedělní odpoledne projíždět  Ivančicemi  postarším 
mercedesem. Sedmatřicetiletý muž měl zákaz 
řízení a byl si toho zřejmě dobře vědom. Když 
spatřil policisty, okamžitě zastavil a snažil se z 
místa zmizet po svých. To se mu nakonec i 
podařilo, když zaběhl do svého bydliště. Nic platné 
mu to však není, místní policisté jej dobře znají a 
vědí i o jeho zákazu, takže proti němu hned zahájili 
úkony trestního řízení pro podezření z trestného 
činu maření výkonu úředního rozhodnutí. Ze 
stejného přečinu je podezřelý i druhý 
dvaatřicetiletý řidič, kterého zastavovali policisté ve 
Zbýšově. I tento se chtěl setkání s policisty 
vyhnout a začal jim ujíždět. S malým Peugeotem 
dojel až k místní čističce odpadních vod, kde jej 
odstavil a začal utíkat. Hlídka jej však po pár 
metrech dostihla a zadržela. Při kontrole mu navíc 
vyšel i pozitivní test na drogy. Oběma mužům tak 
nyní hrozí až dva roky za mřížemi.

por. David Chaloupka, 18. září 2023

KOMUNIKACE SE ZÁHY ZMĚNILA
Dvojici velmi podobných případů, v nichž hraje 
stěžejní roli internetová komunikace, vyšetřují 

kriminalisté z Brněnska. V obou případech se 
poškození na seznamovacích portálech pustili do 
konverzace s neznámými protějšky. Ta záhy 
přerostla ve sdílení fotografií či videa s intimním 
obsahem. Líbivá komunikace se ale obratem 
změnila v hodně nepříjemnou a dostala 
vyděračský ráz. Odpoledních asi sedmdesát minut 
elektronické komunikace s atraktivní ženou se 
devatenáctiletému mladíkovi nakonec docela 
prodražilo. Postupně si vyměnili intimní fotografie a 
videa, aby jej nová přítelkyně začala vydírat. 
Oznámila mu, že získané materiály rozešle 
prostřednictvím sociálních sítí nejen jeho 
kamarádům, ale i rodičům. Dodala, že se tak 
nemusí stát, pokud zaplatí výkupné. Mladík tedy 
ze strachu začal posílat požadované částky. Když 
už tyto nebyl ochoten a schopen akceptovat, 
přestal komunikovat. Na zahraniční účty i tak 
poslal skoro dvacet tisíc korun.
Sedmadvacetiletý muž si s internetovou 
partnerkou dopisoval celkem asi hodinu. Přičemž 
komunikace se asi v polovině přeměnila na 
vyděračskou. Údajná žena po něm požadovala 
padesát dolarů. To muž odmítl a případ oznámil 
policii.

por. Bohumil Malášek, 21. září 2023

KRAJ: BOJ S OHNĚM I VODOU
Čestné uznání prezidenta republiky za 
záchranářský čin profesionálů jednotlivců si z 
Pražského hradu odvezla jihomoravská policistka 
pprap. Jana Šedá. Ta v létě loňského roku 
resuscitovala dvanáctiletého chlapce, který se topil 
v deblínském rybníce. Resuscitace dítěte patří 
mezi psychicky nejnáročnější činnosti a Jana Šedá 
ji s kolegy bravurně zvládla, což ocenila i vedoucí 
lékařka z tišnovské záchranné služby. Chlapec měl 
díky profesionálně zvládnuté resuscitaci šanci na 
život, o ten bojoval několik dní, nakonec bohužel 
neúspěšně. Prezident Petr Pavel předal při 
slavnostním ceremoniálu XXIV. ročníku Zlatého 
záchranářského kříže celkem sedm Zlatých 
záchranářských křížů, čtyři čestná uznání a dvě 
speciální ceny. I jedna ze speciálních cen putovala 
také na jižní Moravu – cenu policejního prezidenta 
si převzal nprap. Stanislav Kudlička z Odboru 
cizinecké policie. Ten si ve svém volnu všiml, že 
jeho osmdesátiletý soused na zahradě spadl do 
ohniště na zahradě. Společně s dalším sousedem 
vytáhli popáleného muže z ohně a poskytli mu 
první pomoc. Sám při záchraně muže utrpěl na 
obou pažích popáleniny II. stupně.

mjr. Pavel Šváb, 16.10.2023



www.vlasatice.cz

STRANA   ČÍSLO 4/23                                                                                      27

ŽENU SRAZIL NÁKLAĎÁK
K tragické dopravní nehodě došlo dnes nad ránem 
u obce Velký Dvůr. Třiačtyřicetiletý řidič nákladního 
vozidla se střetl s padesátiletou cizinkou, která v 
místě přebíhala silnici. Žena utrpěla závažná 
poranění neslučitelná se životem.  U řidiče 
policisté provedli dechovou zkoušku s negativním 
výsledkem. Na místě se nacházelo několik svědků. 
Dopravní policisté i nadále nehodu vyšetřují.

por. Andrea Cejnková, 26. října 2023

PENÍZE ZMIZELY RYCHLE
Čtvrt roku žil jedenapadesátiletý muž z Brněnska v 
naději, že jeho internetové transakce spojené s 
investováním do kryptoměn velmi slušně 
vydělávají. Vše začalo na konci prázdnin reakcí na 
internetový inzerát. Následně se přihlásil do 
programu a zaplatil počáteční vklad. Pak už 
komunikoval s osobním bankéřem a přesně plnil 
jeho pokyny. Do počítače si mimo jiné instaloval 
program na jeho vzdálenou správu a další 
software. Spolupráce se vyvíjela slibně. Do té 
doby, než si pečlivě zkontroloval svůj účet. 
Nejenže z něj zmizela téměř všechna hotovost, ale 
zatím neznámý pachatel účet zatížil dvěma 
půjčkami. Důvěřivému muži tak způsobil škodu za 
skoro devět set tisíc korun.

Podobně se napálila sedmatřicetiletá žena ze 
stejného regionu. Ta během půlroku, vždy po 
konzultaci s bankéři komunikujícími z britských 
telefonních číslech, naposílala na různé investiční 
účty více než sto tisíc korun. Když chtěla velmi 
zajímavý zisk i investované peníze vybrat, nutili ji 
bankéři k dalším investicím. To odmítla. Finanční 
poradci na to reagovali ukončením konverzace. 
Žena až potom pochopila, že byla podvedena.

Skoro čtyři sta tisíc korun poslala lékaři 
pracujícímu na misi v Jemenu osmačtyřicetiletá 
žena z Hodonínska. S podvodníkem se seznámila 
na sociálních sítích a komunikovala s ním více než 
dva měsíce. Virtuální přítel jí namluvil, že potřebuje 
peníze na letenku či zaplacení doktora, který jej na 
misi nahradí. Když seniorce došly naspořené 
peníze, tak si další vypůjčila. Na vytoužené setkání 
ale nedojde. Cizinec přestal komunikovat.

Esemesce vybízející k aktivaci bankovnictví v 
mobilu uvěřila šestačtyřicetiletá žena z Blanenska. 
Aktivovala odkaz a přihlásila se ke svému účtu. Po 
konzultaci s bankéřem mu odeslala i vygenerovaný 
aktivační kód.  Ten podvodník využil k tomu, aby v 
několika transakcích odčerpal z účtu skoro sto tisíc 
korun. Až potom si žena konto zablokovala.

por. Bohumil Malášek, 16. listopadu 2023

MICKEY MOUSE NEPRODAL
Za pár korun nabízel k prodeji na internetovém 
inzertním portále postavičku Mickey Mouse 
šestačtyřicetiletý muž z Brněnska. Po zveřejnění 
inzerátu reagoval zájemce s tím, že nabízené 
zboží chce koupit. Navrhl také platbu a odeslání 
prostřednictvím kurýrní služby. Zaslal prodejci 
podvodný odkaz, do nějž prodávající vyplnil 
požadované údaje včetně přístupových kódů do 
internetového bankovnictví. Při následné kontrole 
účtu zjistil, že z jeho konta zmizelo v několika 
transakcích skoro padesát tisíc korun.

por. Bohumil Malášek, 21. listopadu 2023

PRO SENIORKU POSLALI I TAXI
Dopoledne plné strachu, obav a napětí, nakonec 
se šťastným koncem, si prožila seniorka z 
Brněnska a spolu s ní i její příbuzní. Vše 
odstartoval ranní telefonát údajného 
bezpečnostního pracovníka banky, který 
důchodkyni oznámil, že někdo jejím jménem 
sjednal čtvrtmiliónovou půjčku. Okamžitě také 
přispěchal s řešením nastalé zapeklité situace. 
Ženě vysokého věku namluvil, že k záchraně konta 
je okamžitě nutné vybrat všechny peníze. Tyto pak 
následně vložit na zabezpečený účet. S čímž jí 
samozřejmě rád pomůže. Neváhal pro vyděšenou 
důchodkyni poslat taxi, aby mohla životní úspory 
zachránit. Zároveň ji poučil, že by měla 
komunikovat pouze s ním, případně s dalšími 
pracovníky banky či policie. Měla také přesně plnit 
jejich důrazné pokyny. Což učinila.

V bance vybrala více než tři sta tisíc korun. 
Dotírajícím podvodníkům na telefonu navíc 
bezmezně věřila. Nereagovala ani na upozornění 
pokladní v bance, že se s největší 
pravděpodobností jedná o manipulaci a podvod. 
Nestandardní chování seniorky, která jen 
sporadicky opouští svůj domov, náhodně zjistila 
dcera. Ta kontaktovala otce, který jí potvrdil, že 
matka reagovala na podivný a především hodně 
dlouhý telefonát o penězích. Navíc odjela cizím 
autem. A dlouho se nevrací. Následná kontrola 
účtu rodičů přinesla děsivé zjištění. Téměř všechny 
peníze z konta zmizely.

Na telefonáty reagovala matka jen úsečným 
sdělením, že se asi dostala do průšvihu. Pak 
sdělila, že se pohybuje v centru Brna poblíž 
hlavního nádraží. Dcera pracující nedaleko 
alarmovala policii a vyrazila i sama maminku 
hledat. To se jí podařilo. Vystrašenou a 
vystresovanou důchodkyni objevila v Josefské 
ulici. I s taškou s nemalým obnosem. Krátce na to 
obě ženy kontaktovali i pátrající policisté. 
Podvodníci ženu naštěstí ještě nestačili instruovat 
k postupnému vložení peněz do nedalekého 
bitcoinmatu. Přesně takovým  úkonem je obvykle 
scénář podvodníků ukončen.

por. Bohumil Malášek, 11. prosince 2023

https://www.policie.cz/clanek/proseniorkuposlaliitaxi.aspx
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